
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 2 / 2023 07. 02. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ivo Háger, Emilie Lošťáková, Marie Fišrová, Mgr. et Bc. Šárka Hošková, Mgr. Jiří Škarabela,
Bohuslava Šimoníková, Mgr. Helena Macháčková DiS, Radek Šilbert, MUDr. Kristian
Holibka

Hosté: O. Š. Bačák, náměstek primátora; příslušníci MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

01 Schválení programu schůze

Předseda komise zahájil jednání komise městké části Slavonín, zápis vyhotoví osobně a předložil přehled bodů
k projednání tak jak jsou dále popsány v další části zápisu. Schůze se účastnilo všech devět členů, schůze  byla
tedy usnášení schopná, program byl schválen všemi přítomnými členy komise. Ověřovatelkou byla určena E.
Lošťáková.

02 Vystoupení zástupců MPO, PČR

Předseda komise poděkoval zástupcům MPO za dohledovou činnost v nepojmenované ulici odbočující z ul.
Zolova, vedoucí k jahodové plantáži a vysílači, která je místem porušování zákazu ukládání odpadu. Členové
komise pak uvedli, že ve většině lokalit městské části je soustavně porušován zákaz parkování na zeleni.
Strážníci MPO potvrdili, že se jedná o častý jev nejen v naší části města. Primárně řeší přestupky oznámené
stěžovateli, neboť to je jejich povinností, namátková činnost je také prováděna, ale naráží na to, že ne všechny
zelené plochy jsou veřejné prostranství, ale privátní, byť mohou vypadat jako veřejný prostor. O. Bačák upřesnil,
že objem přestupků meziročně vzrostl o pětinu z více jak 40 tisíc na téměž 50 tisíc přestupků při nezvýšení
počtu členů Městské policie. 

03 Vystoupení hostů

04 Kontrola požadavků z minulých zápisů

Starší požadavky
Zápis č. 10/2022 ze dne 11. 10. 2022: Požadavky na úpravu zeleně - V realizaci
Zápis č. 11/2022 ze dne 06. 12. 2022: Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) - Předáno
Zápis č. 11/2022 ze dne 06. 12. 2022: Protokoly o převzetí oprav/investic - Před uzavřením

05 Projednávané záležitosti

05.1 Noví členové KMČ

Na návrh KMČ byli Radou města Olomouce schváleni za členy KMČ č. 23 paní Helena Macháčková (působila i
v minulém volebním období) a pan Kristián Holibka. K. Holibka se představil a uvedl, že je zástupcem mladé
generace zakládající rodiny, o veřejné dění od celostátní až po místní úroveň se zajímá již mnoho let a činnost
KMČ Slavonín ho inspirovala nabídnout aktivní osobní účast se na ní podílet v tomto volebním období. 



05.2 Rozdělení dohledu na oblastmi místní části

Stejně jako v minulém období se členové dohodli, že budou mít osobní dohled nad děním v jednotlivých
oblastech místní části, aby byli schopni na jednáních poukazovat na nedostatky a uplatňovat požadavky na
jejich nápravu. 

05.3 Předběžné požadavky na opravu komunikací

Do připravovaného seznamu požadavků na opravu komunikací jsou prozatím navrženy:- oprava povrchu na ul.
Poláčkova, Wintrova před č.p. 333, Durychchova před č.p. 496, Jižní před č.o. 18, křižovatka ul. Na Stráni a Za
kostelem;
- výměna starých obrubníků kolem ostrůvku na křižovatce ulic Jižní, Zolova, Kyselovská (zde  některé obrubníky
zcela chyběly, po doplnění kombinace nových a starých nevypadá esteticky);
- komise předpokládá, že na ul. Durychova, Bryksova, K lesíku po skončení výstavby obytných domů, v souladu
s vydaným stavebním povolením správce komunikací (ODUR) uplatní právo na jejich uvedení do původního
stavu.

05.4 Výstavba nového chodníku na ul. Arbesova

Komise obdržela a vzala na vědomí informaci, že kácení dřevin na konci ul. Arbesova souvisí s výstavbou
chybějící části chodníku, u které je nyní vypsána soutěž na zhotovitele a předpokládaná doba zahájení výstavby
je březen až duben 2023.

05.5 Výstavba vodovodu na ul. Bryksova

Komise vzala na vědomí informaci o výstavbě posílení vodovodu na ul. Bryksova v období od 27. 2. do 2. 6.
2023.

05.6 Návrhy projektů estetizace

Komise předběžně navrhla v rámci prostředků na estetizaci doplnit koše na odpadky v polovině ul. Arbesova,
začátku ul. Na Stráni a pokračování v realizaci úpravy parčíku u sochy sv. Jana Nepomuckého. Dále vzala na
vědomí informaci o záměru zadat vypracování posudku na stavebně-technický stav kaple sv. Floriána s návrhy
na její opravu. 

05.7 Spolupráce s FK Slavonín

Členové komise se sešli na společném jednání se zástupci FK Slavonín k možné spolupráci při pořádání akcí
pro obyvatele. Mezi tyto vzájemně podporované akce budou patřit:
11.2.2023 divadelní představení v tělocvičně sokolovny
17.2.2023 fotbalový ples
25.3.2023 divadelní představení v tělocvičně sokolovny (opět z repertoáru Divadla J.Cimrmana)
1.4.2023 akce Ukliďme Česko
11.6.2023 cesta pohádkovým lesem 
2.9.2023 dětský den na hřišti s večerním letním kimen
5.12.2023 Mikulášská nadílka s vánočním punčem
O jednotlivých akcích budou podávány vzájemně podobnější informace a seznam může být po dohodě doplněn
o další akce. 

05.8 Tradiční setkání se seniory

Ve spolupráci s Komisí pro občanské záležitosti připravuje KMČ tradiční setkání jubilantů ze Slavonína. Bude se
konat v červnu v obřadní síni radnice a každý jubilant obrží písemnou pozvánku. Komise rozhodla o změně, že
namísto věcného balíčku obdrží každý jubilant poukázku na nákup zboží dle vlastního výběru. 

05.9 Účast na jednáních

Dne 13.2.2023 se za komisi zúčastní jednání KMČ Nemilany, kde bude opětovně projednávána problematika
Bike-parku J. Škarabela.Dne 9.3.2023 se za komisi zúčastní jednání k plánům cyklostezky Slavonín-Nedvězí
předseda komise. 

06 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl



06.1 Pojmenování ulice
Na základě požadavku odd. KMČ komise navrhla pojmenování nové ulice v katastru Slavonína ve dvou
variantách:
1/ Slávka Budínová - česká herečka, působící na počátku své kariéry v Olomouci (současnice Fr. Řeháka a
Josefa Beka, po nichž již ulice ve Slavoníně existují)
2/ Ladislav Rusek - byl český výtvarník, skaut, pedagog, publicista, esejista a básník, působící až do r. 1990 na
PdF UPOL. Autor básnických sbírek, esejistických a výchovných publikací, nositel mnoha skautských
vyznamenání.

06.2 Kříž ve Slavoníně
Komise se zabývala návrhem OMAJ na redislokaci kříže nalézajícího se na konci nepojmenované ul. odbočující
z ul. Zolova směrem k vysílači, který by měl být restaurován. Komise se shodla, že vhodnými lokalitami by mohl
být nově vybudovaný park u Hamrysu (následně byla prověřena možnost, že dodatečné umístění do tohoto
projektu by bylo možné) nebo komunikace ul. Na Stráni v blízkosti místního hřbitova, kdy obě místa evokují
původní účel - ochranu obce a ochranu úrody (proto byly vystavěny po obvodu původních polností obyvatel
obce).

06.3 Vyhláška o zákazu používání pyrotechniky
Komise projednala návrh připojení městské části ke stávající vyhlášce zakazující používání pyrotechniky během
celého roku vyjma silvestrovského a novoročního dne a dospěla k závěru, že tento zákaz pro Slavonín není
potřebný. 

07 Nové požadavky

08 Obecné informace

08.1 Požadavky na městskou infrastrukturu

Komise obdržela na vědomí informace o požadavcích, které občané podávájí elektronicky prostřednictvím
portálu města či Technických služeb na úklid, opravy poškozeného mobiliáře, úpravu městské zeleně apod.
Zároveň už dostává informace o jejich řešení. Formulář Hlášení závad na hlavní stránce www.tsmo.cz je velice
přehledný a občan dostane vždy zpětnou informaci, jak bude nahlášená závada řešena. Technické služby
přeposílají požadavky, které nejsou v jejich kompetenci na odbory města. Tento postup je mnohem rychlejší,
než je požadavek směřován na komisi, proto žádáme občany aby ho využívali. 

08.2 Závěr

Jednání komise bylo ukončeno ve 20.15 hodin. Další jednání KMČ 23 se uskuteční v plánovaném termínu v
úterý dne 14. března 2023 v 17:00 hodin v zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání komise je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 2 / 2023

Datum schválení zápisu: 10. 02. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ivo Háger

Zapsal/a:
Ivo Háger

Ověřil/a:
Emilie Lošťáková


